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Írásbeli kérdés

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörér ő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 90 .§ 6., 7 . ,
8 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Varga Mihály Nemzetgazdasági Minisztériumot vezet ő
miniszterhez ,

„Annál jobb itt, minél rosszabb? Avagy miért számít kevésbé rossz helyzet űnek az a
település, ahol több a közfoglalkoztatott ?

Miként alakult ez Győr-Moson-Sopron megyében? ”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A sajtóban megjelent hírek szerint minél több közmunkást foglalkoztatnak egy településen ,
annál kevesebb forrást kapnak a költségvetésbő l a szociális támogatásokhoz illetve a pályázati
támogatások igényléséhez . Ennek oka, hogy a ,javuló" mutatók miatt már nem számítanak
halmozottan hátrányos helyzetűnek ezek a legszegényebb falvak. Így az EU-s és állami
pályázatokon is hátrányba kerülnek, mert az önkormányzat által fizetendő önrész emiatt nem
10—15 százalék lesz, hanem 50 százalék .

Meglepő , hogy a kormány javulásának tekinti azt, ha valahol több a közfoglalkoztatott, amiko r
ez éppen azt mutatja, hogy ott milyen súlyos a munkanélküliség, tehát semmiképpen se m
kevesebb támogatásra lenne szükség. Természetesen jobb, ha az érintettek a 22 800 Ft-o s
segély helyett több jövedelemhez jutnak, és ha értelmes munkát végeznek . Azonban a kormány
tömeges közmunkaprogramja szinte senkit nem segít át az els ődleges munkaerő-piacra. Így a
közfoglalkoztatottak nagy része soha nem fog kikerülni ebb ő l a rabszolgasorsból, amibe a
kormány kényszerítette őket, továbbra is súlyos nélkülözések között élnek, további segítségre
szorulnak.

Ráadásul idén jelentősen csökkent a költségvetésben a szociális támogatásokra (település i
támogatásra) szánt forrás, sőt jövőre még kevesebb fog jutni minderre . Így helyben az
önkormányzatok jöv őre még kevesebb szegénységben élő családot tudnak majd támogatni ,
amire akkor is szükségük van, ha az érintettek közfoglalkoztatásban vesznek részt .



Mindezek miatt kérdezem :

1. Miért számít jobb helyzetűnek az a település, ahol több a közfoglalkoztatott ?
2. Miként változott Győr-Moson-Sopron megyében 2010 óta a különböz ő besorolású

települések száma, aránya ?
3. Milyen összegű támogatást kaptak 2014-ben és mennyit kapnak 2015-ben Gy őr -

Moson-Sopron megye egyes települései a szociális támogatások kifizetéséhe z
egyenként, illetve a besorolásuk szerint összesítve ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2015 . szeptember 1 .

Bangón- orbély Ildikó
országgy ési képvisel ő

(MSZP)
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